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Onderwerp: Schriftelijke vragen over het stikstofbeleid in Flevoland 
 
Datum: 13 april 2023 
 
Geachte Voorzitter 
 
Overeenkomstig artikel 23, lid 1 en 2 van het Reglement van Orde stelt de fractie van Forum voor 
Democratie de volgende schriftelijke vragen aan het college van Gedeputeerde Staten over het 
stikstofbeleid in Flevoland. 
 
1. In de presentatie over het stikstofbeleid van 5 april jl. stond dat “onteigening naar  
verwachting niet nodig is”. Kan de portefeuillehouder aangeven welke criteria beslissen of  
wel of niet tot onteigening wordt overgegaan en op welke manier de Provinciale Staten van  
Flevoland hier invloed op hebben? 
2. Wat zijn de Europese verplichtingen om Natura2000 te beschermen en hoe zijn deze  
verplichting gelinkt aan stikstof?  
3. Als het een Europese verplichting betreft, waarom is dan wel een probleem voor Nederland  
en niet in bijvoorbeeld Duitsland? 
4. Wat zijn de gevolgen voor de voedselvoorziening voor Flevoland als boeren verdwijnen? 
5. Het doel is om kwetsbare, stikstof gevoelige natuur in Natura 2000 gebieden te herstellen. 
Wat is de oorspronkelijke natuur van Flevoland en wat is de invloed van stikstof op de  
oorspronkelijke natuur? 
6. De Vogel- en Habitatrichtlijn eist dat lidstaten streven naar een goede staat van  
instandhouding van hun Natura 2000 gebieden. Dat houdt in dat de populaties van een  
aantal planten of diersoorten die voor dat type natuur als karakteristiek gelden, op peil  
blijven, of hersteld moeten worden naar een levensvatbare omvang. Welke planten- en  
diersoorten wil men in Flevoland behouden door het gevoerde stikstofbeleid? 
7. Op basis waarvan is bepaald dat juist deze planten en diersoorten beschermd moeten  
worden? 
8. Wat betreft herstel, welk jaartal wordt gebruikt als referentiepunt en waarom dit jaartal?  
9. Op basis waarvan is de uitspraak gedaan van de minister van klimaat dat stikstof leidt tot een 
verstikkende deken over de natuur en is de gedeputeerde het hiermee eens?  
10. Waarom is stikstof gebruikt als middel om de doelstelling vanuit de EU te behalen terwijl er vele 
andere redenen zijn waardoor planten- en diersoorten zijn afgenomen?  
11. Wat zijn overige oorzaken waardoor planten- en diersoorten zijn verdwenen in Flevoland? 
12. Hoe verhouden deze oorzaken zich tot stikstof wat betreft de impact op het verdwijnen van  
deze planten en diersoorten? 
13. Kan de portefeuillehouder een visuele indruk geven van het aantal mol stikstof wat gereduceerd 
dient te worden? Bijvoorbeeld hoeveel mest dit bedraagt? 
13. Is er gekeken naar de gevolgen voor de voedselvoorziening binnen Flevoland als gevolg van  
de stikstof maatregelen, zoals het uitkopen van de 3000 piekbelasters? 
 
Namens de fractie van Forum voor Democratie, 
 
Jelena Postuma 
 


